中东欧国家智慧农业和绿色农业发展研修班项目简介表

	项目名称 
	中东欧国家智慧农业和绿色农业发展研修班

	承办单位
	农业农村部国际交流服务中心

	举办时间
	2021年6月9日至6月22日
	项目语言
	英语

	邀请国别
	中东欧国家
	计划人数
	25人

	培训目标
	帮助学员了解智慧农业在种植、畜牧等方面的应用和发展趋势、农业绿色发展的内容和有关技术等

	学员要求
	专业背景
	中东欧国家负责智慧农业和农业绿色发展政策制定、技术推广等的政府官员，相关企业、农场负责人以及科研单位工作者
级别要求：司处级

	
	年龄
	不高于受援国法定退休年龄

	
	身体健康
	身体健康，能够按时参加线上培训

	
	语言能力
	学员应具备英语听、说、读、写能力

	培训内容介绍
	1. 主要培训课程及内容介绍

（1） 中国农业概况：中国农业发展历程、主要政策、基本情况、挑战和未来发展方向；
（2） 智慧农业应用展望：介绍智慧农业发展基本情况、国内外应用和未来发展趋势；
（3） 农业物联网工程与智能装备介绍：介绍农业智能装备的应用实例；
（4） 设施农业：重点介绍设施园艺、植物工厂领域科技研发植物光生物学、无土栽培、设施园艺节能技术；
（5） 精准畜牧管理：介绍中国开展精准化畜牧管理经验，包括牧场管理、牲畜行为识别等；
（6） 绿色农业种植技术推广：介绍中国农技推广体系，推广绿色种植技术的优势及其推广策略等
（7） 中国-中东欧农业合作与贸易概况：介绍中国与中东欧国家在农业、农产品贸易方面的合作；
（8） 农业文化遗产保护与农业可持续发展：介绍农业文化遗产保护对拓展农业的功能、发展休闲农业、提高农民收入，促进农业可持续发展发挥的作用。
    交流研讨：中国与中东欧国家农业情况比较、总结与评价等

    参观考察：参观考察地点为北京，介绍智能温室作物种植和管理情况
2. 主讲人整体情况介绍

本项目邀请教师均具有高级职称，来自农业农村部、农业科学院等部门，且为农业工程、技术推广、农业经济学等相关领域专家，具有丰富的教学科研经验。
（1） 李先德：中国农业科学院研究员，中国—FAO南南合作专家，具有长期援外培训授课和南南合作项目管理经验；

（2） 王文生：农业农村部信息中心副主任，研究方向为信息技术应用
（3） 徐明：农业农村部国际交流服务中心副主任，
（4） 刘武兵：农业农村部贸易促进中心处长、副研究员，研究国内外农业产业和贸易政策
（5） 许世卫：中国农业科学院农业信息研究所研究员，长期从事农业信息分析、农业信息智能服务技术等领域研究
（6） 郭雷风：中国农业科学院农业信息研究所副研究员，研究领域智慧农业 
（7） 董大明：北京市农业智能装备技术研究中心研究员；光电系统设计、光电检测技术
（8） 李民赞：中国农业大学教授，研究内容现代精细农业集成系统
3. 结业评估：课程结束后，学员应提交培训主题相关论文。

	举办地点
	北京市朝阳区
	参观考察城市
	北京

	备注
	1. 本次培训使用Zoom平台进行线上培训，需具备网络、电脑、麦克风、摄像头等设备。
2. 教学期间，请学员遵守上课时间和教学纪律，出勤记录将作为颁发培训结业证书的依据。

3. 课前准备：需提前15分钟进入Zoom教室准备上课。将个人姓名改为与护照一致。上课期间，主持人会给大家静音。进入会议室准备上课时，请学员开启视频，便于点名。

4. 纪律要求：在项目实施过程中，请严格遵守项目日程安排，不得无故退出培训。
5. 信息安全：为保护信息安全和个人隐私，上课过程中请不要录音、截屏或分享到任何社交媒体。课程资料会在课后发给学员。

6. 学员需按照日程安排准备专题研讨相关材料，按照要求提交相关电子素材。

7. 课程配备英语交传。

	承办单位简介
	农业农村部国际交流服务中心（以下简称“中心”）是中华人民共和国农业农村部直属事业单位。中心主要职能有：提供外事翻译服务、开展多双边涉外培训工作、接待派遣政府框架下多双边交流团组、实施对外技术合作与援助项目、实施中国—FAO等多边南南合作项目、承办国际会议、办理因公护照签证等。
中心自2006年起开始承担国家商务部、外交部、财政部及国际组织等各类援外培训任务，截至2020年，中心已承办各类培训项目逾100期，共培训学员2000多人次，内容涉及农业项目管理、农业可持续发展、农业气候变化、智慧农业、农业水资源管理、农产品贸易、农业土地管理、畜禽育种养殖经营管理、动物疫病防控、种植业管理技术、农业机械维修保养、棉花育种生产贸易等方面。中心授课师资经验丰富，与地方各省农业部门、科研机构和各大农业高校保持密切联系。此外，中心有自编教材《中国国情》、《中国农业发展概况》、《中国棉花概况》和《中国畜牧业发展概况》，从各个方面全面介绍中国和中国农业发展情况，具有权威性和影响力，帮助学员了解、认识中国和中国的农业发展政策、经验和成就。

中心于2020年8月和10月分别召开中国-中东欧国家青年农业人才线上交流月活动和中德青年农业实用人才线上交流活动，积累了丰富的线上培训经验。

	承办单位联系方式
	联系人：肖敏（先生）、梁晶晶（女士）

办公电话：0086-010-59192620、2632
传真：0086-010-59192617
微信号：13621162992
电子邮件地址：jingjingliang90@163.com


Project Description of Seminar on Intelligent Agriculture and Sustainable Development for Central and Eastern European

	Name 
	Seminar on Intelligent Agriculture and Sustainable Development for Central and Eastern European 

	Organizer 
	Center of International Cooperation Service, Ministry of Agriculture and Rural Affairs, P.R. China

	Time
	9 June - 22 June, 2021
	Language
	English

	Countries
	Central and Eastern European countries
	Number of Participants planned
	25

	Training Objective 
	To help participants understand the application of intelligent agriculture in planting and livestock and its development trend, content and technologies of green development in agriculture 

	Requirements for the Participants
	Professional Background
	Government officials responsible for intelligent agriculture and agricultural green development policy-making, technology extension, etc., participants from companies, farms and research institutes in CEE countries

	
	Age
	Under the statutory retirement age of the participant’s country

	
	Health
	In good health, able to participate the online training on time

	
	Language
	Capable of listening, speaking, reading and writing in English 

	Content of the Training Courses
	1. Main training courses and content  
(1) Overview of China's agriculture: China's agricultural development history, main policies, basic conditions, challenges and future development directions;
(2) Prospects for intelligent agriculture applications: introducing the basic development of intelligent agriculture, domestic and foreign applications and future development trends; 
(3) Introduction to agricultural Internet of Things and intelligent equipment: Introduce the application examples of agricultural intelligent equipment; 
(4) Facility agriculture: focus on the technology research and development of plant photobiology, soilless culture, and facility horticulture in the field of facility horticulture and plant factories;
(5) Precision animal husbandry management: introduce China's experience in precision animal husbandry management, including pasture management, livestock behavior identification, etc.;
(6) Promotion of green agricultural planting technology: introduce China's agricultural technology extension system, advantages and strategies in promoting green planting technology 

(7) Overview of China-CEEC agricultural cooperation and trade: introduce the cooperation between China and CEEC in agriculture and agricultural products trade;
(8) Agricultural cultural heritage protection and sustainable agricultural development: introduce the role of agricultural cultural heritage protection in expanding agricultural functions, developing leisure agriculture, increasing farmers’ income, and promoting sustainable agricultural development.

Discussions:comparison of the agricultural conditions between China and CEEC, conclusion and evaluation

Field visits: in Beijing, introduce the crop and management in intelligent greenhouse
2. Overview of the lecturers:

The program will invite lecturers with senior title, from Ministry of Agriculture and Rural Affairs, Chinese Academy of Agricultural Sciences, etc. who are experts in agricultural engineering, technological extension and agricultural economics with rich experience in teaching and scientific research.

1. Li Xiande, Researcher, Chinese Academy of Agricultural Sciences : China-FAO South-south cooperation expert, having rich experience in foreign training and South-south Cooperation program management

2. Wang Wensheng, Deputy Director-General, Information Center, Ministry of Agriculture and Rural Affairs, research area: IT application

3. Xu Ming, Deputy Director-General, Center of International Cooperation Service, MARA

4. Liu Wubing, Division Director, Agricultural Trade Promotion Center, MARA research area: national and international agricultural industry and trade policy

5. Xu Shiwei, Researcher, Chinese Academy of Agricultural Sciences, research area: agricultural information analysis, agricultural information intelligent service, etc. 

6. Guo Leifeng, Associate Researcher, Chinese Academy of Agricultural Sciences, research area: intelligent agriculture

7. Dong Daming, Deputy Director-General/Associate Researcher, Beijing, research area: photoelectric system design, photoelectric detection technology

8. Li Minzan, Professor, China Agriculture University, research area: integrated system of modern precision agriculture

3. Upon finishing the seminar, participants should submit an article according to the theme

	Host City
	Chaoyang District, Beijing
	Cities to visit
	Beijing

	Notes
	1. The seminar uses the Zoom platform for online training, which requires access to   network, computer, microphone, and camera, etc.

2. During the training, participants need to abide by the class rules and be punctual for the courses, certificate will be issued based on the attendance rate.

3. Please enter zoom meeting 15 minutes in advance and change the name in consistent with your ID. Please turn on your camera when entering the meeting so that the host could record the attendance. During the presentation, the host will mute all. 

4. Requirement: Please stick to the agenda and do not quit training without prior notification.

5. For the information safety and privacy, please do not record, take screenshot or share to the social media. The materials will be sent to participants after the lectures.

6. Participants need to prepare for the materials for the discussion, and submit materials as requested. 

7. Chinese-English consecutive interpretation will be provided during the courses.

	About the Organizer
	The Center of International Cooperation Service (CICOS) is a public service agency under the direct administration of the Ministry of Agriculture and Rural Affairs (MARA). The main functions of CICOS include providing translation services, conducting multi-bilateral foreign training, receiving and sending multi-/bilateral exchange groups under the governmental framework, implementing foreign technical cooperation and assistance projects, implementing multilateral South-South cooperation projects with FAO, etc. organizing international conferences and providing services concerning passport and visa for public affairs. 

Since 2006, CICOS has been responsible for various foreign aid training tasks from Ministry of Commerce, Ministry of Foreign Affairs, Ministry of Finance, and international organizations. Up to 2020, CICOS has organized more than 100 seminars and training courses for more than 2,000 participants. Themes of the seminars and courses include agricultural project management, agricultural sustainable development, agriculture and climate change, intelligent agriculture, agricultural water resources management, agricultural trade, agricultural land management, livestock and poultry breeding management, animal disease prevention and control, planting management and technology, agricultural machinery maintenance, and cotton breeding, production and trade. CICOS invites lecturers with rich teaching experience, and stays in close contact with local agricultural department, research institutes and agricultural universities. Furthermore, CICOS has compiled and published training textbooks including China’s National Conditions, Overview of Agriculture Development in China, Overview of Cotton Industry in China and Overview of Development of Animal Husbandry, to introduce China and Chinese agricultural development comprehensively, to help participants better understand China, Chinese agricultural development policies, experience and achievement. 

CICOS hosted Online Communication between Young Agricultural Professionals in China and Central and Eastern European Countries and Online Communication of Young Agricultural Professionals between China and Germany, accumulating rich online training experience. 

	Contact of the Organizer
	Contact Person(s)
	Mr. XIAO Min, Ms. LIANG Jingjing

	
	Telephone
	0086-010-59192620、2632

	
	Fax
	0086-010-59192617

	
	E-mail
	13621162992; 13718570722

	
	WeChat Account
	jingjingliang90@163.com; 66710988@qq.com


